
  

Utred möjligheten att ta fram ett ”Stockholmshus” med rimliga hyror 

som kan börja produceras under mandatperioden 

 
En av den nya majoritetens största utmaningar under kommande 
mandatperiod är att sätta fart på bostadsbyggandet och särskilt byggandet av 
hyresrätter med rimliga hyror. Bostadsbristen begränsar stadens utveckling. 
Därför måste takten i bostadsbyggandet öka. De allmännyttiga 
bostadsbolagen ska fördubbla sitt bostadsbyggande och ta sin del av 
ansvaret. 

 
Mot denna bakgrund ges bostadsbolagen i uppdrag att ta fram ett nytt 
koncept för produktion av typhus med pressade produktionskostnader. 
Bostadsbolagen ska företrädelsevis i samverkan eller var för sig upphandla 
och uppföra bostadshus med god och varierad arkitektur, högt ställda krav 
på energianvändning miljö och tillgänglighet.  

 
Målsättningen ska vara att produktionskostnaderna sänks med ca 20-25 
procent jämfört med dagens genomsnittliga projekt. Rimliga mark- och 
exploateringsvillkor, samt en översyn av kalkylantaganden för beräkning av 
inflyttningshyror möjliggör att dessa lägenheter kan efterfrågas av hushåll 
med normala och låga inkomster. Riktlinjer för dessa hyresnivåer bör vara ett 
spann på 1300 – 1800 kr/kvm och år för normlägenheter i olika delar av 
staden. 

 
Våra bostadsbolags huvudsakliga uppgift ska vara att långsiktigt bygga och 
förvalta bra bostäder till en rimlig kostnad. ”Stockholmshuset” är ett medel 
för att åstadkomma detta. Lämpliga platser för byggandet av dessa bostäder 
bör identifieras av bolagen tillsammans med Exploateringskontoret och 
Stadsbyggnadsnämnden i dialog med de boende som berörs.  
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